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Proces-verbal 
încheiat în ședința Comisiei de transport şi mobilitate urbană 

din data de 28 mai 2024, ora 10 
 

Ședința s-a desfășurat prin mijloace electronice, prin intermediul 
platformei online de videoconferință WebEx. 

 
Convocarea ședinței comisiei a fost făcută la solicitarea din data de 

27.05.2024 a domnului preşedinte Florin Melciu. 

 

1. MELCIU FLORIN – PREȘEDINTE – prezent 

2. RĂU GABRIEL – SECRETAR – prezent 

3. HAZARIAN CONSTANTIN – absent 

4. NICOLAIE GEORGE – prezent 

5. CICEALĂ ANA-MARIA – absent 

6. COVACI FLORIN – prezent 

7. MILEA DAN – prezent 

8. MILITARU MARIAN - CĂTĂLIN – prezent 

9. ŞUHAN VALERIU - NICOLAE - prezent 

10. STOICA IOANA – prezent 

11. CALENŢARU NASI - prezent 

12. PAVEL MARIUS - ADRIAN – prezent 

13. SĂNDULESCU NINA - prezent 

 

Ordinea de zi a comisiei: 
- Stadiul flotei STB 

- Stadiul implementarii proiectelor cu fonduri europene 

 

 Asistent comisie 

 Bună ziua. 
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 Domnule preşedinte, este cvorum. Sunt prezenţi 10 din cei 13 

consilieri generali. 

 

 Domnul preşedinte Melciu Florin 

Bună ziua. 

Dacă mai sunt propuneri pentru ordinea de zi, vă rog. 

Dacă nu, haideţi să votăm ordinea de zi, vă rog. 

 

 Asistent comisie 

Puteţi vota. 

 

 Domnul preşedinte Melciu Florin 

Florin Melciu “pentru”. 

 

 Asistent comisie 

10 voturi pentru, 0 abţineri, 0 voturi împotrivă. Ordinea de zi a 

fost aprobată. 

 

 Domnul preşedinte Melciu Florin 

Mulțumesc frumos. 

Citiți-i și domnului director punctele de pe ordinea de zi și îi lăsăm 

dânsului cuvântul și după ce ne spune câteva cuvinte, rog colegii consilieri 

din comisie, dacă au întrebări, să i se adreseze domnului director. 

Mulțumesc. 

 

 Asistent comisie 

- Stadiul flotei STB 

- Stadiul implementarii proiectelor cu fonduri europene 
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Domnul Director General Istrate Daniel – Societatea de Transport 

Bucureşti S.T.B. S.A. 

Bună ziua.  

După cum știți, Societatea de Transport derulează un contract cu 

TPBI, contract practic care se traduce printr-un program de transport cu 

număr de kilometri, noi nu putem efectua, nu putem accesa direct fonduri 

europene, noi am încercat și încercăm în continuare doar să găsim partea 

de finanțare, urmând a da-o mai departe către Direcția de Investiții, 

Direcția de Transport și TPBI. Anul acesta este prima oară când STB are 

un proiect de buget pentru investiții destul de mare, pe care l-am aprobat 

la TPBI și pe care l-am înaintat Direcției de Investiții, urmând ca Direcția 

de Investiții din cadrul Primăriei să găsească finanțare. Acesta cuprinde 

foarte multe modernizări de linii de rețea de troleu, de investiții în aparate 

de automatizare pentru tramvaie și în vehicule noi. De altfel și niște lucrări 

de infrastructură, o parte care nu a fost prinsă pe vechi și în vechile 

contracte. Deci subliniez încă o dată, noi nu putem accesa direct fonduri 

europene.  

Dacă aveți întrebări, vă stau la dispoziţie. 

 

 Domnul preşedinte Melciu Florin 

O să mai am eu o întrebare, domnul director și aici și cu rugămintea 

colegilor noștri, chiar dacă suntem de la diferite grupuri politice, vreau să 

știu care este stadiul implementării acelor, știu că au fost pe ordinea de zi 

la un moment dat, celor cu City Bus-urile.  

Mulțumesc. 

 

Domnul Director General Istrate Daniel – Societatea de Transport 

Bucureşti S.T.B. S.A. 

City Bus-urile au fost achiziționate în decursul anului trecut, sunt în 

număr de șase bucăți, noi am făcut toate diligențele pentru a le pune în 

programul de transport. Anul trecut au fost un pic, au fost probleme din 

punctul ăsta de vedere, știu că nu s-a aprobat. Anul acesta am intervenit 

prin TPBI care înaintat o hotărâre de Consiliu General către 

dumneavoastră, dar ea a fost respinsă în luna trecută cred, în ședință, în 



4 
 

plen. Noi suntem cu ele în așteptare, nu ne convine că stăm cu ele, ar fi 

trebuit implementate în programul de transport.  

 

 Domnul preşedinte Melciu Florin 

Rugămintea este, noi o să încercăm să-l punem pe ordinea de zi și 

rugăminte ca la ședința Consiliului General să veniţi să explicați aceste … 

 

Domnul Director General Istrate Daniel – Societatea de Transport 

Bucureşti S.T.B. S.A. 

Da. Deci este o hotărâre de consiliu… 

 

 Domnul preşedinte Melciu Florin 

Că este păcat ca acele City Bus-uri să fie folosite, mai ales că e și o 

imagine până la urmă a Bucureștiului în ansamblu. 

Rog consilierii, colegii noștri consilieri dacă au către domnul director 

întrebări.  

 

Domnul consilier Şuhan Valeriu Nicolae 

Bună dimineața, domnule director. Am înţeles că Dvs. nu puteţi 

aplica pentru fonduri pentru obținerea de fonduri europene, dar aveți 

informații în legătură cu demersurile Direcției de Investiții, a TPBI-ului, care 

e situația? Informațiile sunt puțin contradictoriști, mă rog, puțin peiorativ 

spun și de aia am apelat la dumneavoastră să ne informați înțeleg că am 

făcut … am făcut un împrumut care este de la o bancă comercială, care 

este destinat completării fondurilor pentru achiziția de tramvaie mi se pare. 

Din păcate am trecut foarte repede în ședința de ieri asupra în legătură cu 

acest aspect și poate ne lămuriţi dumneavoastră puțin.  

 

Domnul Director General Istrate Daniel – Societatea de Transport 

Bucureşti S.T.B. S.A. 

Deci vă aduc la cunoștință că nu am niciun, nu știu nimic despre 

acest proiect şi STB-ul nu a fost întrebat și nici pus în măsură să-și dea cu 

părerea în acest proiect. Deci nu știm nimic.  
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Domnul consilier Şuhan Valeriu Nicolae 

Interesant. 

 

 Domnul preşedinte Melciu Florin 

Măcar domnul director este sincer. 

 

Domnul consilier Şuhan Valeriu Nicolae 

Apreciez foarte mult sinceritatea Dvs., dar în același timp vreau să 

remarc ciudățenia asta. Totuși beneficiarii, sigur beneficiarii finali sunt 

bucureștenii, dar cei care sunt chemați să gestioneze chestiunea după 

achiziție sunteți dumneavoastră iar dumneavoastră nu știți nimica. Mi se 

pare absolut ciudat, dar încă o dată apreciez sinceritatea dumneavoastră 

și eu vă mulțumesc pentru ea pentru că ea este edificatoare, ne edifică de 

fapt asupra situației.  

În legătură cu traseele de tramvai, unele sunt în reabilitare, cum este 

linia lui 5 pe Barbu Văcărescu. Ştiu că dumneavoastră acolo nu aveți 

legătură, știu și chestia asta, îmi dau seama asta. Totuși vreau să ridic 

puțin această problemă pentru că tot eu, Barbu Văcărescu face parte dintr-

unul dintre traseele mele și am constatat cu neplăcută surprindere că de 

exemplu pe timpul nopții odată cu lăsarea întunericului, acolo nu există 

iluminat, oameni buni. E beznă. Ar trebui oarecum pe viitor să verificăm 

puțin caietele astea de sarcini sau vă rog să ne aducem sau avem o 

contribuție în legătură cu ele cu niște idei cu ceva pentru că e e absolut, 

nu știu, nici nu găsesc epitetul potrivit, e beznă pur și simplu.  

 

Domnul Director General Istrate Daniel – Societatea de Transport 

Bucureşti S.T.B. S.A. 

Păi cred că dumneavoastră sunteți cei mai în măsură, având în 

vedere că reprezentați Consiliul General, există și Compania de iluminat 

care asigură iluminatul în zonă, probabil o dată cu lucrările de 

infrastructură au fost dezafectate stâlpii, dar de ce nu s-a asigurat sau de 

ce nu se asigură sau ce scrie în caietul de sarcini că trebuia să facă 

constructorul, probabil, asta nu ştim încă … caietul de sarcini pe viitor să 
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ţinem cont să asigure permanent iluminatul în zonă. Să nu mai fie 

probleme. Dar fiind organizare de şantier, scrie la lege. 

 

Domnul consilier Şuhan Valeriu Nicolae 

O fi scriind. Încă o dată, eu ştiu foarte bine că nu sunteţi implicaţi în 

chestia asta şi această ultimă idee pe care am pus-o în discuţie, nu vă e 

adresată dumneavoastră pentru că știu că n-aveți nicio treabă cu chestia 

asta, dar vorbeam mai degrabă pentru colegii mei pentru că este, nu zici 

că ești într-un oraș cât de cât civilizat când vezi astfel de lucruri. Asta asta 

voiam să să vă spun, colegilor mei, repet. Colegilor mei din comisie. Poate 

că ar trebui să chemăm şi pe cineva de la Investiții. 

 

Domnul Director General Istrate Daniel – Societatea de Transport 

Bucureşti S.T.B. S.A. 

Cred că e mai în măsură să vă dea detalii despre derularea lucrării. 

 

Domnul consilier Şuhan Valeriu Nicolae 

Bine. Vă mulțumesc foarte mult. Înseamnă că data viitoare trebuie 

să chemăm pe cineva de la Investiții să ne spună care-i treaba cu 

mijloacele astea de transport, ne spuneți și nouă domnule câte vrea să 

cumpere? În spațiul public apar o cifră, pe urmă după câteva zile alta, iar 

noi în calitate de consilieri generali, cu atât mai mult cu cât suntem membri 

în Comisia de Transporturi, suntem în ceață.  

 

 Domnul preşedinte Melciu Florin 

Sunt de acord cu domnul Şuhan. O să-l chemăm pe domnul Aflat de 

la Investiții și o să-l întrebăm de ce forma finală și caracteristicile tehnice 

nu pleacă de la specialiștii din interiorul STB-ului. Dar o să rugăm DATJ-

ul ca la ședința viitoare să vină domnul Aflat de de la Investiții. 

O să mai am eu o rugăminte către directorul general. Ştiu că este 

centrul acela de sănătate. Vedeți că expiră contractul cu ASSMB-ul și aici 

ar fi acel centru de sănătate, acea clădire a fost a STB-ului, transferată 

acum nu știu șase ani de zile sau opt ani de zile către ASSMB, ASSMB-ul 

nu o folosește și este centrul de sănătate respectiv acolo, el a fost 
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proprietatea STB-ului și după ce trece nebunia cu alegerile, aș avea 

rugămintea să facem un proiect de hotărâre de Consiliul General pe acel 

imobil să revină înapoi în patrimoniul STB-ului.  

Mulțumesc frumos. 

 

Domnul Director General Istrate Daniel – Societatea de Transport 

Bucureşti S.T.B. S.A. 

Dacă îmi permiteți, noi am făcut toate diligențele către Direcția de 

Patrimoniu din cadrul Primăriei Municipiului București pentru a lua pentru 

a demara o hotărâre Consiliu General prin care să ne redea acel spațiu, 

acel centru să ne dea nouă… Acum, e adevărat că există un contract care 

expiră în luna septembrie, am făcut diligențe către ASSMB să prelungim 

contractul. 

 

 Domnul preşedinte Melciu Florin 

Acum situația juridică este în felul următor: noi plătim o chirie către 

ASSMB … propriul nostru imobil.  

 

Domnul consilier Pavel Marius Adrian 

Domnule președinte, am şi eu o întrebare. Dacă tot l-am prins pe 

domnul director pe care îl salut. 

 

Domnul Director General Istrate Daniel – Societatea de Transport 

Bucureşti S.T.B. S.A. 

Vă salut! 

 

Domnul consilier Pavel Marius Adrian 

Întrebare: tramvaiele cele 100 au venit toate? 
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Domnul Director General Istrate Daniel – Societatea de Transport 

Bucureşti S.T.B. S.A. 

90. 

 

Domnul consilier Pavel Marius Adrian 

90. Şi care era termenul? 

 

Domnul Director General Istrate Daniel – Societatea de Transport 

Bucureşti S.T.B. S.A. 

Suntem în termen. Până la sfârșitul, chiar mai repede ar veni. 

Termenul final nu-l știu exact. Dacă mă lăsați cinci minute.  

 

Domnul consilier Pavel Marius Adrian 

Nu contează. Amănunte. Asta voiam să știu, dacă suntem în termen 

sau nu. Și presupun că acea rectificare și creditul acela e pentru cele 38 

de tramvaie scurte? 

 

Domnul Director General Istrate Daniel – Societatea de Transport 

Bucureşti S.T.B. S.A. 

Da, cu acel dosar cu Pașcani, noi cerem majorare de capital pentru 

că altfel nu vedem cum am putea să încheiem noi un contract în calitate 

de STB. Menționez că hotărârea judecătorească spune foarte clar ca 

societatea transport să încheie contract cu societatea respectivă de pe 

Pașcani și noi neavând posibilităţi să facem finanțare decât prin acest 

mod.  

 

Domnul consilier Pavel Marius Adrian 

Am înţeles. Vă mulțumesc, domnule director. 
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Domnul Director General Istrate Daniel – Societatea de Transport 

Bucureşti S.T.B. S.A. 

Vă mulţumesc și eu. 

 

Domnul consilier Şuhan Valeriu Nicolae 

Aş mai vrea să mai spun eu ceva, domnule președinte. 

 

 Domnul preşedinte Melciu Florin 

Vă rog, domnule Şuhan. 

 

Domnul consilier Şuhan Valeriu Nicolae 

Eu constat, repet, cu neplăcută surprindere că noi suntem un fel de 

etc. În mod firesc, achiziția de astfel de mijloace de transport, inițierea ei, 

procedurile, ceea ce se are în vedere ar trebui să ne fie aduse la 

cunoștință și din punctul ăsta de vedere ar trebui să ne asumăm un rol mai 

activ, noi Comisia și în general comisiile, să nu fim puși în fața faptului 

împlinit așa. Mi se pare absolut aiurea, sincer. 

 

 Domnul preşedinte Melciu Florin 

Sunt de acord cu dumneavoastră, tocmai de asta o să-l chemăm pe 

domnul Aflați să ne explice exact care caietul de sarcini să ne explice 

caracteristicile tehnice să ne explice exact impactul și studiile care s-au 

făcut în legătură cu acel caiet de sarcini și cu celelalte investiții care nu au 

legătură directă cu STB-ul pe pe zona de cale rulată. 

 

Domnul consilier Şuhan Valeriu Nicolae 

Mi-aș dori să nu fim doar o mașină de vot. Asta mi-aș dori eu și cred 

că și domniile voastre la fel.  

O.K. Mulțumesc frumos. 
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 Domnul preşedinte Melciu Florin 

Mulțumesc și eu.  

Dacă nu mai sunt întrebări, vreau să vă mulțumesc de prezență și 

să ne vedem la ședința următoare de consiliu, dacă nu ne vedem până 

atunci. Vă doresc tuturor succes în campanie fiecare în zona în care 

activează.  

Mulțumesc frumos. 

 

Ședința comisiei s-a încheiat la ora 10,30. 
 

Notă: Consemnarea voturilor s-a realizat în conformitate cu 
rezultatele generate de sistemul de vot online cu aplicația integrată Slido 
precum şi pe baza votului exprimat verbal de către consilierii generali care 
nu au putut vota în modalitatea menționată mai sus. 
 
 
       PREȘEDINTE                                                               SECRETAR 
    MELCIU FLORIN             RĂU GABRIEL 

 


